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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvilke sanktionsmuligheder – foruden krav om tilbagebetaling – er 

det muligt at pålægge producenten, såfremt det bevises, at Japan Tobacco International 

har ladet deres produkter med gamle stempelmærker overgå til forbrug efter den 1. april 

2020? 

 

Svar 

Det er vigtigt for mig, at virksomheder overholder skattereglerne. Jeg kan dog i henhold 

til skatteforvaltningsloven ikke gå ind i konkrete sager. 

 

Det er Skattestyrelsen, som kontrollerer overholdelsen af den værnsregel, der blev indført 

i forbindelse med afgiftsstigningen på tobak den 1. april 2020. 

 

Jeg har derfor indhentet bidrag fra Skattestyrelsen, som jeg kan henholde mig til:  

 

”Skattestyrelsen kan oplyse, at cigaretter, som registrerede tobaksvirksomheder har opbe-

varet på oplagslager og udleveret til forbrug efter den 1. april 2020, skal afgiftsberigtiges 

med de nye og højere afgifter. Det kan efter tobaksafgiftslovens § 25, stk. 1, nr. 4, være 

strafbart at overdrage, herunder sælge varer, hvoraf der ikke er betalt den afgift, som 

skulle have været betalt efter loven. Straffen er bøde, men kan stige til fængsel, hvis over-

trædelsen er begået med forsæt til unddragelse af en fysisk person, og unddragelsen over-

stiger 100.000 kr. ” 
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